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 Møteprotokoll 

 
Utval: Fylkesutvalet 
Møtestad: Fylkesutvalssalen, fylkeshuset, Bergen 
Dato: 03.05.2018 
Tidspunkt: 11:00-16:55 

 
Følgjande faste medlemmer møtte:  
Namn Funksjon Representerer Merknad 
Anne Gine Hestetun Leiar A  
Kari Sørensen Bernardini Medlem A  
Mari Klokkerstuen Kjellesvik Medlem A  
Helge Nævdal Medlem A  
Mona Røsvik Strømme Medlem H  
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H  
Nils Marton Aadland Medlem H  
Roald Stenseide Medlem FRP Til kl. 16:15 
Sigbjørn Framnes Medlem FRP  
Pål Kårbø Medlem KRF  
Benthe Bondhus Medlem SP  
Aud Karin Oen Medlem SV  
Tom Sverre Tomren Medlem MDG  
Anne Beth Njærheim Medlem V  

 
 

Følgjande medlemmer hadde meldt forfall:  
Namn Funksjon Representerer Merknad 
Roald Kvamme Medlem A Forfall kl.12:00-14:50 
    

 
Følgjande varamedlemmer møtte:  
Namn Møtte for Representerer Merknad 
Synnøve Solbakken Roald Kvamme A Stilte kl. 12:00-14:50 
    

 
Frå administrasjonen møtte:    
Namn Stilling   
Rune Haugsdal Fylkesrådmann 
Ingrid Kristine Holm Svendsen Fylkesdirektør økonomi og organisasjon 
Svein Heggheim Fylkesdirektør opplæring 
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør samferdsel 
Per Morten Ekerhovd Kst. fylkesdirektør kultur og idrett 
Sølve Dag Sondbø Seksjonsleiar klima- og naturressursforvaltn. 
Jostein Fjærestad Eigedomsdirektør 
Oddmund Sylta Direktør Skyss 
Janne Værnø Kommunikasjonsdirektør 
Bertil Søfteland Leiar fylkessekretariatet 
Sigrid Helene Aardal Seniorrådgjevar fylkessekretariatet 
Gunbjørg S. Hanssen Spesialkonsulent fylkessekretariatet 
Ingeborg Strandberg Rådgjevar fylkessekretariatet 

 
Ingeborg Strandberg  

sekretær 
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Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 94/18 Godkjenning møteinnkalling og sakliste   

PS 95/18 Godkjenning møtebok forrige møte   

PS 96/18 Referatsaker (meldingar)   

RS 50/18 Oversikt over tilsegn for næringsutvikling i Hordaland per 
31.03.2018 

2014/10180  

RS 51/18 Berekning av oppfyllingsgrad 2016/4130  

RS 52/18 Melding om opptak av Hordaland i tilskotsordning program 
for folkehelsearbeid i kommunane 2018 

2018/9753  

RS 53/18 Vaksineringsrutiner - meningokokkvaksine for elevane 2018/9138  

RS 54/18 Svar på spørsmål frå Sigbjørn Framnes (Frp) om korleis 
Skyss kan få fleire reisande til eksisterande ruter 

2018/7986  

RS 55/18 Svar frå fylkesrådmannen på spørsmål stilt i fylkesutvalet 
22. februar om Skyss og målform 

2015/1434  

RS 56/18 Årsmelding 2017 for Rådet for menneske med nedsett 
funksjonsevne. 

2017/485  

RS 57/18 Status for spørsmål og oversendingsforslag i fylkesutvalet 
pr. 3.mai 2018 

2015/10348  

RS 58/18 Svar på oversendingsforslag - bygg og anleggsteknikk 
Odda vgs 

2017/16980  

RS 59/18 Spørsmål til fylkesordføraren - Ruteproduksjon vest FUV 
11.04.18 

2018/10192  

PS 97/18 Ymse   

PS 98/18 Delegerte saker   

DS 4/18 Låneopptak 2018 - I 2018/301  

PS 99/18 Regionreforma. Desentralisering av oppgåver frå staten til 
fylkeskommunane – Høyringssvar frå Hordaland 
fylkeskommune 

2018/8146  

PS 100/18 Sal av eigedomane Austtun og Vesttun i Ulvik 2014/11871  

PS 101/18 Handlingsplan for innfartsparkering 2018 - 2029 2014/15627  

PS 102/18 Vegvisningsskilt og nye vegnummer for fylkesvegane i 
Hordaland 

2014/16772  

PS 103/18 Justering av tilbodsstruktur ved dei vidaregåande skulane, 
skuleåret 2018/2019 

2017/16980  

PS 104/18 Fråfall og oppfølging - tiltak 2018/8502  

PS 105/18 Museumsreforma i Hordaland - dei konsoliderte musea - 
offentlege kommunale tilskot - fordeling stat, fylke, 
kommune 

2016/2550  

PS 106/18 Sal av ubebygd areal - Osterøy vidaregåande skule 2014/582  

PS 107/18 Sandsli videregående skole - leie av idrettshall - 
avtaleforlengelse 

2014/11837  
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PS 108/18 Arrangementstilskot Trond Mohn games og U-23 EM 
friidrett 

2017/13666  

PS 109/18 Arrangementstilskot U-23 EM 2017/13666  

PS 110/18 Rehabilitering/ombygging/ mindre tilbygg i skulesektoren 2018/211  

PS 111/18 Årsmelding for klagenemnda  - 2017 2016/2364  

PS 112/18 Omdisponering av midlar til hydrogenfyllestasjon 2017/11122  
     

PS 94/18 Godkjenning møteinnkalling og sakliste 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Vedtak 
 
Møteinnkalling og saksliste vart godkjent. 
 

PS 95/18 Godkjenning møtebok forrige møte 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Vedtak 
 
Møteboka frå møtet 11.04.2018 vart godkjent. 
 

PS 96/18 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
RS 50-59/18 vart referert. 
 

PS 97/18 Ymse 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
ORIENTERINGAR 
 
Jone Engelsvold, seniorrådgjevar, seksjon for forsking, internasjonalisering og analyse, regionalavdelinga, 
orienterte om Regionalt forskingsfond. 
 
Trond Juvik, adm. dir. Ferde AS, og Vidar Raa, adm. dir. BT Signaal AS orienterte om Ferde AS og BT 
Signaal AS. 
 
 
MOTTEKNE SPØRSMÅL 
 
1. Aud Karin Oen, SV, hadde sendt inn slikt spørsmål:  
 

«Ny hurtigbåt mellom Bergen og Askøy  
Ny hurtigbåt mellom Bergen og Askøy. Kan fylkesordførar gjera greie for kva som har skjedd i denne 
saka? Og kva som eg vegen vidare?  
 
Blir ikkje noko av «Sjøens Tesla» mellom Bergen og Askøy | Stord24 
http://www.stord24.no/blir-ikkje-noko-av-sjoens-tesla-mellom-bergen-og-askoy/» 

http://www.stord24.no/blir-ikkje-noko-av-sjoens-tesla-mellom-bergen-og-askoy/
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Fylkesrådmannen svarte. Det vil seinare kome ei sak. 
 
2. Benthe Bondhus, Sp, hadde sendt inn slikt spørsmål:  
 

«Eigarforhold til nedlagde ferjekaiar  
Kva eigarforhold har dei «gamle» nedlagde ferjekaiane i fylket vårt? 
 
Eks: Steinestø, Bruravik, Brimnes, Sunde og Løfallstrand ferjekaiar.» 

 
Fylkesordføraren svarte slik: 
 

«I stort er det vegeigaren som framleis eig ferjekaia etter at sambandet vert nedlagt. I samband med 
arbeidet med ny drifts og vedlikehaldsstrategi for fylkesvegane vart det gjort ei kartlegging av dei 
fylkesvegkaiane som vert drifta. Av totalt 36 ferjekaier i fylket er 32 i dagleg drift, 3 er 
beredskapskaier: Austefjord, Austevollshella og Sunde, og ei museumskai på Salhus. 
 
Det er sett i gang ein prosess for å selje Bruravik ferjekai til Ulvik herad. 
 
Steinestø ferjekai er ein del av det tidlegare riksvegsambandet Steinestø – Knarvik og såleis eigd av 
staten. Kaiane er vedlikehaldne som beredskapskaier.» 

 
REGIONREFORMEN 
 
Fylkesordførar orienterte om utviklinga så langt. 
 

PS 98/18 Delegerte saker 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Fylkesutvalet tok saka til orientering. 
 

PS 99/18 Regionreforma. Desentralisering av oppgåver frå staten til 
fylkeskommunane – Høyringssvar frå Hordaland fylkeskommune 

Forslag til innstilling 
 
1.  Hordaland fylkeskommune støttar dei prinsipp og vurderingar som ekspertutvalet har lagt til grunn i 

si innstilling knytt til overføring av nye oppgåver til fylkeskommunane. Nye oppgåver og auka 
regionalt ansvar er naudsynt for å styrke lokaldemokratiet og fylkeskommunane si rolle som 
samfunnsutviklar. Høyringssvaret frå Hordaland fylkeskommune er vedlagt  
 

2. 
 

Hordaland fylkeskommune sluttar seg til ekspertutvalet sitt forslag om at frie inntekter i hovudsak vert 
lagt til grunn for finansiering av fylkeskommunane. Hordaland fylkeskommune legg til grunn at 
ansvarsoverføringane vert finansiert fullt ut ved at midlane staten brukar, vert overført 
fylkeskommunane i samband med ansvarsoverføringa. 
 

3. Hordaland fylkeskommune føreset ei samla vurdering av ekspertutvalet sitt forslag i Stortinget, som 
ei eiga heilskapleg sak om desentralisering av oppgåver frå staten til fylkeskommunane.  
 

4. Hordaland fylkeskommune meiner Stortinget – i tillegg til å overføre statlege oppgåver til regionalt 
folkevalt nivå slik ekspertutvalet si innstilling føreslår – særleg må følgje opp at:  

a) Det kjem snarlege avklaringar og vert ein ryddig og oversiktleg prosess knytt til overføring av 
sams vegadministrasjon til det regionale folkevalde nivået. Dette er også viktig for 
fylkeskommunane i eit arbeidsgjevarperspektiv.  

b) Fylkeskommunane får delegert meir mynde i sakshandsaminga av akvakultursaker.  
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c) Den næringsorienterte delen av Fylkesmannen si verksemd i sin heilskap vert overført til 
fylkeskommunane.  
 

5. 
 
 

Hordaland fylkeskommune ber om at det vert utgreidd overføring av fleire oppgåver som ligg tett opp 
til oppgåvene som alt er føreslegne overførte, og oppgåver som krev samordning og elles er innanfor 
dei prinsipp ekspertutvalet har lagt til grunn. Forslag til fleire oppgåver er nemnt i det vedlagte 
høyringssvaret. 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 17.04.2018  
 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt pkt. 6 – Tillegg: 
 
Hordaland fylkeskommune går inn for at nye og desentraliserte oppgåver frå staten til 
fylkeskommunane i hovudsak skal komme distrikta utanfor dei større byane (til dømes Bergen) til 
gode.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Jeanette Syversen sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall. 

 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1.  Hordaland fylkeskommune støttar dei prinsipp og vurderingar som ekspertutvalet har lagt til grunn i 

si innstilling knytt til overføring av nye oppgåver til fylkeskommunane. Nye oppgåver og auka 
regionalt ansvar er naudsynt for å styrke lokaldemokratiet og fylkeskommunane si rolle som 
samfunnsutviklar. Høyringssvaret frå Hordaland fylkeskommune er vedlagt  
 

2. 
 

Hordaland fylkeskommune sluttar seg til ekspertutvalet sitt forslag om at frie inntekter i hovudsak vert 
lagt til grunn for finansiering av fylkeskommunane. Hordaland fylkeskommune legg til grunn at 
ansvarsoverføringane vert finansiert fullt ut ved at midlane staten brukar, vert overført 
fylkeskommunane i samband med ansvarsoverføringa. 
 

3. Hordaland fylkeskommune føreset ei samla vurdering av ekspertutvalet sitt forslag i Stortinget, som 
ei eiga heilskapleg sak om desentralisering av oppgåver frå staten til fylkeskommunane.  
 

4. Hordaland fylkeskommune meiner Stortinget – i tillegg til å overføre statlege oppgåver til regionalt 
folkevalt nivå slik ekspertutvalet si innstilling føreslår – særleg må følgje opp at:  

a) Det kjem snarlege avklaringar og vert ein ryddig og oversiktleg prosess knytt til overføring av 
sams vegadministrasjon til det regionale folkevalde nivået. Dette er også viktig for 
fylkeskommunane i eit arbeidsgjevarperspektiv.  

b) Fylkeskommunane får delegert meir mynde i sakshandsaminga av akvakultursaker.  
c) Den næringsorienterte delen av Fylkesmannen si verksemd i sin heilskap vert overført til 

fylkeskommunane.  
 

5. 
 
 

Hordaland fylkeskommune ber om at det vert utgreidd overføring av fleire oppgåver som ligg tett opp 
til oppgåvene som alt er føreslegne overførte, og oppgåver som krev samordning og elles er innanfor 
dei prinsipp ekspertutvalet har lagt til grunn. Forslag til fleire oppgåver er nemnt i det vedlagte 
høyringssvaret. 

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 18.04.2018  
 
Iril Schau Johansen (H) sette på vegner av H fram slikt oversendingsforslag til fylkesutvalet: 
 

«Høyringssvaret punkt 5 – underpunkt om landbruk, tilleggsframlegg: 
Det bør og vurderast å overføre ansvaret for veterinærtenester og mattilsyn til nivå nærare 
brukarane av tenestene. 
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Endringsframlegg, høyringssvaret punkt 19: Erstatte teksten i punkt 19 med: 
Ei eventuell overføring av ansvaret for spesialpedagogisk støtte til skuleelevar bør ikkje 
gjennomførast no, men vente til første runde av ansvarsoverføringar er komen på plass. 
Statped held fram som no. 

 
Endringsframlegg, høyringssvaret punkt 20: Erstatte første avsnitt i punktet med:  

Ansvaret for institusjonar, fosterheimar og familievern skal framleis vere statleg.» 
 
Geir Angeltveit (V) sette på vegner av V fram slikt oversendingsforslag til fylkesutvalet: 
 

«Tillegg til høyringssvaret punkt 15, Kultur: 
Hordaland fylkeskommune meiner at 
 Dei kulturinstitusjonane som i dag har nasjonal status og statleg forvaltningsansvar må sikrast 

framleis slik status uavhengig av geografisk lokalisering.  
 Bergen Nasjonale Opera bør inngå som ein slik Nasjonal status som kulturinstitusjon.» 

 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Utval for miljø og samferdsel tek saka til orientering, og kjem tilbake med forslag i fylkesutval og 
fylkesting. 

 
Jon Askeland (Sp) sette på vegner Sp, SV, A, KrF, V, MDG, Frp og H fram slik protokollmerknad. 
 

«Partia arbeider med saka fram til handsaming i fylkesutvalet.» 
 
Røysting 
 
Forslaga frå Johansen og Angeltveit vart samrøystes vedtekne oversendt på vegner av forslagsstillarane utan 
realitetsbehandling. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst (SV) for Hammer sitt 
forslag. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1.  Hordaland fylkeskommune støttar dei prinsipp og vurderingar som ekspertutvalet har lagt til grunn i 

si innstilling knytt til overføring av nye oppgåver til fylkeskommunane. Nye oppgåver og auka 
regionalt ansvar er naudsynt for å styrke lokaldemokratiet og fylkeskommunane si rolle som 
samfunnsutviklar. Høyringssvaret frå Hordaland fylkeskommune er vedlagt  
 

2. Hordaland fylkeskommune sluttar seg til ekspertutvalet sitt forslag om at frie inntekter i hovudsak vert 
lagt til grunn for finansiering av fylkeskommunane. Hordaland fylkeskommune legg til grunn at 
ansvarsoverføringane vert finansiert fullt ut ved at midlane staten brukar, vert overført 
fylkeskommunane i samband med ansvarsoverføringa. 
 

3. Hordaland fylkeskommune føreset ei samla vurdering av ekspertutvalet sitt forslag i Stortinget, som 
ei eiga heilskapleg sak om desentralisering av oppgåver frå staten til fylkeskommunane.  
 

4. Hordaland fylkeskommune meiner Stortinget – i tillegg til å overføre statlege oppgåver til regionalt 
folkevalt nivå slik ekspertutvalet si innstilling føreslår – særleg må følgje opp at:  

a) Det kjem snarlege avklaringar og vert ein ryddig og oversiktleg prosess knytt til overføring av 
sams vegadministrasjon til det regionale folkevalde nivået. Dette er også viktig for 
fylkeskommunane i eit arbeidsgjevarperspektiv.  

b) Fylkeskommunane får delegert meir mynde i sakshandsaminga av akvakultursaker.  
c) Den næringsorienterte delen av Fylkesmannen si verksemd i sin heilskap vert overført til 

fylkeskommunane.  
 

5. Hordaland fylkeskommune ber om at det vert utgreidd overføring av fleire oppgåver som ligg tett opp 
til oppgåvene som alt er føreslegne overførte, og oppgåver som krev samordning og elles er innanfor 
dei prinsipp ekspertutvalet har lagt til grunn. Forslag til fleire oppgåver er nemnt i det vedlagte 
høyringssvaret. 
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Protokollmerknad frå Sp, SV, A, KrF, V, MDG, Frp og H 
Partia arbeider med saka fram til handsaming i fylkesutvalet. 
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 24.04.2018  
 
Kst. fylkesdirektør kultur og idrett gjorde merksam på nokre endringar i forslaget til høyringssvar, siste del av 
punkt 16. Skriftleg forslag til endring vert lagt fram for fylkesutvalet. 
 
Kjell Håland (A) sette på vegner av A, KrF og Sp fram slikt forslag: 

 
«Nytt punkt 5 (fylkesrådmannen sitt punkt 5 vert punkt 6): 
 
Når det gjeld kultur, vil Hordaland fylkeskommune påpeike at ekspertutvalet si innføring av omgrepet 
«hovudstatsinstitusjonar» ikkje er tenleg, verken for spørsmålet om desentralisering av oppgåver 
eller for kulturpolitikken. Det er ingen grunn til å leggje opp til ulik handsaming av institusjonar som 
Oslo-Filharmonien og Bergen Filharmoniske Orkester – eller Nationaltheatret Den Nationale Scene. 
Dei same prinsippa for oppgåveoverføring må leggjast til grunn for desse institusjonane.» 

 
Geir Kjell Andersland (V) sette på vegner av V, Frp og H fram slikt forslag: 

 
«Nytt punkt 2 (de øvrige punkter i forslaget til innstilling forskyves tilsvarende): 
 
Hordaland fylkeskommune vil videre understreke at dagens sentrale nasjonale kulturinstitusjoner, 
herunder Den Nationale Scene og Bergen Filharmoniske Orkester, må opprettholde denne status. 
 
Geografisk lokalisering skal ikke være et kriterium for å kunne gis status som nasjonal 
kulturinstitusjon. 
 
Hordaland fylkeskommune mener at kulturinstitusjonene Carte Blanche, Festspillene i Bergen og 
Bergen Nasjonale Opera også må få status som nasjonale kulturinstitusjoner.» 
 

Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Håland sitt forslag vart vedteke med 7 røyster mot 6 røyster (V, Frp, H) for Andersland sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1.  Hordaland fylkeskommune støttar dei prinsipp og vurderingar som ekspertutvalet har lagt til grunn i 

si innstilling knytt til overføring av nye oppgåver til fylkeskommunane. Nye oppgåver og auka 
regionalt ansvar er naudsynt for å styrke lokaldemokratiet og fylkeskommunane si rolle som 
samfunnsutviklar. Høyringssvaret frå Hordaland fylkeskommune er vedlagt  
 

2. Hordaland fylkeskommune sluttar seg til ekspertutvalet sitt forslag om at frie inntekter i hovudsak vert 
lagt til grunn for finansiering av fylkeskommunane. Hordaland fylkeskommune legg til grunn at 
ansvarsoverføringane vert finansiert fullt ut ved at midlane staten brukar, vert overført 
fylkeskommunane i samband med ansvarsoverføringa. 
 

3. Hordaland fylkeskommune føreset ei samla vurdering av ekspertutvalet sitt forslag i Stortinget, som 
ei eiga heilskapleg sak om desentralisering av oppgåver frå staten til fylkeskommunane.  
 

4. Hordaland fylkeskommune meiner Stortinget – i tillegg til å overføre statlege oppgåver til regionalt 
folkevalt nivå slik ekspertutvalet si innstilling føreslår – særleg må følgje opp at:  

a) Det kjem snarlege avklaringar og vert ein ryddig og oversiktleg prosess knytt til overføring av 
sams vegadministrasjon til det regionale folkevalde nivået. Dette er også viktig for 
fylkeskommunane i eit arbeidsgjevarperspektiv.  

b) Fylkeskommunane får delegert meir mynde i sakshandsaminga av akvakultursaker.  
c) Den næringsorienterte delen av Fylkesmannen si verksemd i sin heilskap vert overført til 

fylkeskommunane.  
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5. Når det gjeld kultur, vil Hordaland fylkeskommune påpeike at ekspertutvalet si innføring av omgrepet 

«hovudstatsinstitusjonar» ikkje er tenleg, verken for spørsmålet om desentralisering av oppgåver 
eller for kulturpolitikken. Det er ingen grunn til å leggje opp til ulik handsaming av institusjonar som 
Oslo-Filharmonien og Bergen Filharmoniske Orkester – eller Nationaltheatret og Den Nationale 
Scene. Dei same prinsippa for oppgåveoverføring må leggjast til grunn for desse institusjonane. 
 

6. Hordaland fylkeskommune ber om at det vert utgreidd overføring av fleire oppgåver som ligg tett opp 
til oppgåvene som alt er føreslegne overførte, og oppgåver som krev samordning og elles er innanfor 
dei prinsipp ekspertutvalet har lagt til grunn. Forslag til fleire oppgåver er nemnt i det vedlagte 
høyringssvaret. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Pål Kårbø, KrF, sette på vegner av KrF, A, Sp og SV fram slikt forslag: 
 

«Endring: 
 
Punkt 1 
- Stryk siste setning i pkt 1 (ikkje naturleg at den setningen står her, bør stå i eit følgebrev). 
- Ny siste setning: «For å lukkast i samfunnsutviklarrolla er det viktig med god samhandling 

mellom regional og lokal planlegging».» 
 
Silja Ekeland Bjørkly, H, sette på vegner av H og Frp fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 

1. Hordaland fylkeskommune mener det er viktig at staten fortsatt har en sentral rolle i 
forvaltning av kunst- og kulturpolitikken i hele Norge. Kulturdepartementet og kulturrådet bør 
fortsatt være ansvarlig for de profesjonelle kulturinstitusjonene som i dag.  
 

2. Ansvaret for barnevern kan, kan der det er tjenlig, overføres til fylkeskommunene og   
kommunene. Bufdir opprettholdes. 
 

3. En overføring av ansvaret for spesialpedagogisk støtte til skoleelever bør ikke 
gjennomføres. Statped fortsetter som før. 
 

4. Ansvaret for tannhelse kan/bør flyttes til kommunene på samme måte som den øvrige 
primærhelsetjenesten.  
 

5. Det bør vurderes å flytte ansvaret for landbruk, herunder ansvar for veterinærtjenester til 
fylkeskommunene. Også fylkesmannens ansvar for landbruk flyttes til fylkeskommunene. 
 

6. Oppgaver innen miljø som i dag ligger hos fylkesmannen flyttes til fylkeskommunene. 
 

7. Fylkeskommunene bør ikke bli tillagt større ansvar for plansaker. Tvert imot bør det 
klargjøres at det er kommunene, og ikke fylkeskommunene som er planmyndighet, for å 
unngå at fylkeskommunen blir en «overkommune». 
 

8. Fylkeskommunen bør få større ansvar for planlegging av strømnettets infrastruktur på 
kraftlinjer som bygges på et regionalt nivå. 
 

9. Fylkesmannens oppgaver skal knyttet til kontroll og tilsyn. 
 

10. Det skal ikke flyttes noen oppgaver fra kommunene til fylkeskommunene. Kommunene blir 
etter kommunereformen større og bedre i stand til å gi gode tilbud til innbyggerne. Derfor 
bør også kommunene få tilført flere og større oppgaver. På samme måte bør større 
fylkeskommuner sørge for at flere oppgaver flyttes fra staten til fylkeskommunene for å sikre 
et best mulig tilbud nærmest mulig innbyggerne.» 
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Mari Klokkerstuen Kjellesvik, A, sette på vegner av A, Sp, KrF og SV fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Punkt 5 
Når det gjeld kultur, vil Hordaland fylkeskommune påpeike at ekspertutvalet si innføring av omgrepet 
«hovudstatsinstitusjonar» ikkje er tenleg, verken for spørsmålet om desentralisering av oppgåver 
eller for kulturpolitikken. Det er ingen grunn til å leggje opp til ulik handsaming av nasjonale  
institusjonar som Oslo-Filharmonien og Bergen Filharmoniske Orkester – eller Nationaltheatret og 
Den Nationale Scene. Dei same prinsippa for oppgåveoverføring må leggjast til grunn for desse 
institusjonane og ein må sikra ei god og likeverdig finansiering. Fylkesutvalet vil understreka at 
dersom ein vel å oppretthalda forslaget om «hovudstatsinstitusjonar» så skal ein sikra at Den 
Nationale Scene og Bergen Filharmoniske orkester har same statlege status som dei 
hovudstadsbaserte kulturinstitusjonane.» 

 
Aud Karin Oen, SV, sette på vegner av A, Sp, KrF og SV fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
Punkt 6 
Hordaland fylkeskommune er einig med ekspertutvalet at sjukehusorganiseringa skal utgreiast. Ein 
bør sjå på om styringa av sjukehusa kan knytast nærare til fylkeskommunane gjennom sterkare grad 
av folkevalgt styring. 
 
Nytt punkt 7. 
«Barnevern»: 
Ny tekst: 
«Hordaland fylkeskommune er einig med ekspertutvalet i at den beste måten å sørgja for ein 
heilskapleg handtering av oppgåver i barnevernet, er å overføra statleg oppgaveløysning på dette 
oppgaveområdet til fylkeskommunane. Ein slutter seg ikke til Ekspertutvalgets forslag om at Bufdir 
behaldast som fagdirektorat for barnevernet, men foreslår i staden at Bufdir vert gjort om til ein etat 
direkte under departementet. Dette er også noko som bør vurdera for andre direktorat.»» 

 
Anne-Beth Njærheim, V, sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Punkt 5 
Hordaland fylkeskommune vil videre understreke at dagens sentrale nasjonale kulturinstitusjoner, 
herunder Den Nationale Scene og Bergen Filharmoniske Orkester, må opprettholde denne status. 
 
Geografisk lokalisering skal ikke være et kriterium for å kunne gis status som nasjonal 
kulturinstitusjon. 
 
Hordaland fylkeskommune mener at kulturinstitusjonene Carte Blanche, Festspillene i Bergen og 
Bergen Nasjonale Opera også må få status som nasjonale kulturinstitusjoner.»» 

 
Tom Sverre Tomren, MDG, sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 

1. Hordaland fylkeskommune meiner at ansvaret for vassforvaltninga bør ligge i fylkeskommunen. 
 

2. HFK er enig i at det er en fordel å samle oppgaver innenfor naturforvaltning og at unaturlige 
forvaltningsskiller som praktiseres i dag (f.eks. innen fiskeforvaltning) bør unngås. Likevel er vi 
bekymret for om miljømessige konsekvenser (for mennesker, natur og dyrearter som f.eks. 
villaks) tillegges nok vekt hvis artsforvaltning og verneområdeforvaltningen flyttes fra 
fylkesmannen til fylkeskommunen. 
 

3. Vi forventer derfor at organiseringen som velges har gode og forpliktende virkemidler og 
klagemekanismer som sikrer at viktige naturverdier ikke taper mot nærings- og vekstinteresser. 
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4. HFK mener at en lovfesting av spesifikke tema for regional planlegging bør vurderes. 

Fylkesutvalget mener ellers at det må tydelige nasjonale forventninger til hva en regional plan 
bør omfatte og avklare, samt at forventningene er tydelige på at ulik arealbruk og interesser må 
sees i sammenheng og at de ikke prissatte verdiene må vektes betydelig opp. 
 

5. HFK støtter at regional planer styrkes og at regionale planbestemmelser må tas i bruk på flere 
områder enn lokalisering av handelsområder og kjøpesenter. HFK mener at planbestemmelser 
er særlig egnet til å sikre viktige kultur-, folkehelse- landbruks-, miljø- og naturverdier samt 
nasjonale målsetninger innen by- og tettstedsutvikling, klima og transport. 
 

6. HFK er meget bekymret for konsekvensen av å flytte myndighet til å fatte vedtak om konsesjon 
til utbygging av vannkraft på 1-10 MW og vindkraft over 1 MW/fem turbiner fra NVE til 
fylkeskommunen. De nye fylkene må i så fall ta ansvar for at energipolitikken ikke fragmenteres 
og få forpliktende virkemidler for å ivareta nasjonale energi- og naturvernhensyn helhetlig. 
 

7. HFK ber om at det vurderes om vind- og vannkraft, som krever konsesjon, skal omfattes av 
kravet om utarbeiding av reguleringsplan etter PB.» 

 
Røysting 
 
Innstillinga frå utval for kultur, idrett og regional utvikling vart lagt til grunn. 
 
Tomren sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Tomren sitt forslag punkt 2 fekk 1 røyst (MDG) og fall. 
Tomren sitt forslag punkt 3 fekk 1 røyst (MDG) og fall. 
Tomren sitt forslag punkt 4 fekk 1 røyst (MDG) og fall. 
Tomren sitt forslag punkt 5 fekk 1 røyst (MDG) og fall. 
Tomren sitt forslag punkt 6 og 7 fekk 2 røyster (MDG/SV) og fall. 
Bjørkly sitt forslag punkt 1 fekk 5 røyster (H/Frp) og fall. 
Bjørkly sitt forslag punkt 2 fekk 6 røyster (H/Frp/V) og fall. 
Bjørkly sitt forslag punkt 3 fekk 6 røyster (H/Frp/V) og fall. 
Bjørkly sitt forslag punkt 4 fekk 7 røyster (H/Frp/V/MDG) og fall. 
Bjørkly sitt forslag punkt 5 vart samrøystes vedteke. 
Bjørkly sitt forslag punkt 6 fekk 13 røyster (H/Frp/V/KrF/Sp/A) og vart vedteke. 
Bjørkly sitt forslag punkt 7 fekk 7 røyster (H/Frp/V) og fall. 
Bjørkly sitt forslag punkt 8 fekk 13 røyster (H/Frp/V/KrF/Sp/A) og vart vedteke. 
Bjørkly sitt forslag punkt 9 vart samrøystes vedteke. 
Bjørkly sitt forslag punkt 10 fekk 7 røyster (H/Frp/V) og fall. 
Innstillinga punkt 1, unntatt siste setning, vart samrøystes vedteken. 
Kårbø sitt forslag vart samrøystes vedteken. 
Innstillinga punkt 2 vart samrøystes vedteken. 
Innstillinga punkt 3 vart samrøystes vedteken. 
Innstillinga punkt 4 vart samrøystes vedteken. 
Innstillinga punkt 5 fekk inga røyster og fall. 
Njærheim sitt forslag fekk 7 røyster (H/Frp/V/MDG) og fall. 
Kjellesvik sitt forslag fekk 14 røyster (A/Sp/KrF/SV/MDG/Frp/H) og vart vedteke. 
Innstillinga punkt 6 vart samrøystes vedteken. 
Oen sitt forslag punkt 6 fekk 10 (A/Sp/KrF/SV/MDG/V) røyster og vart vedteke. 
Oen sitt forslag punkt 7 vart vedteke mot 6 røyster (H/FrP/V) 
 
Vedtak 
 
1.  Hordaland fylkeskommune støttar dei prinsipp og vurderingar som ekspertutvalet har lagt til grunn i si 

innstilling knytt til overføring av nye oppgåver til fylkeskommunane. Nye oppgåver og auka regionalt 
ansvar er naudsynt for å styrke lokaldemokratiet og fylkeskommunane si rolle som samfunnsutviklar. 
For å lukkast i samfunnsutviklarrolla er det viktig med god samhandling mellom regional og lokal 
planlegging. 
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2. Hordaland fylkeskommune sluttar seg til ekspertutvalet sitt forslag om at frie inntekter i hovudsak vert 
lagt til grunn for finansiering av fylkeskommunane. Hordaland fylkeskommune legg til grunn at 
ansvarsoverføringane vert finansiert fullt ut ved at midlane staten brukar, vert overført 
fylkeskommunane i samband med ansvarsoverføringa. 
 

3. Hordaland fylkeskommune føreset ei samla vurdering av ekspertutvalet sitt forslag i Stortinget, som ei 
eiga heilskapleg sak om desentralisering av oppgåver frå staten til fylkeskommunane.  
 

4. Hordaland fylkeskommune meiner Stortinget – i tillegg til å overføre statlege oppgåver til regionalt 
folkevalt nivå slik ekspertutvalet si innstilling føreslår – særleg må følgje opp at:  
 

 a) Det kjem snarlege avklaringar og vert ein ryddig og oversiktleg prosess knytt til overføring av 
sams vegadministrasjon til det regionale folkevalde nivået. Dette er også viktig for 
fylkeskommunane i eit arbeidsgjevarperspektiv.  

b) Fylkeskommunane får delegert meir mynde i sakshandsaminga av akvakultursaker.  
c) Den næringsorienterte delen av Fylkesmannen si verksemd i sin heilskap vert overført til 

fylkeskommunane. 
 

5. Når det gjeld kultur, vil Hordaland fylkeskommune påpeike at ekspertutvalet si innføring av omgrepet 
«hovudstatsinstitusjonar» ikkje er tenleg, verken for spørsmålet om desentralisering av oppgåver eller 
for kulturpolitikken. Det er ingen grunn til å leggje opp til ulik handsaming av nasjonale  institusjonar 
som Oslo-Filharmonien og Bergen Filharmoniske Orkester – eller Nationaltheatret og Den Nationale 
Scene. Dei same prinsippa for oppgåveoverføring må leggjast til grunn for desse institusjonane og ein 
må sikra ei god og likeverdig finansiering. Fylkesutvalet vil understreka at dersom ein vel å 
oppretthalda forslaget om «hovudstatsinstitusjonar» så skal ein sikra at Den Nationale Scene og 
Bergen Filharmoniske orkester har same statlege status som dei hovudstadsbaserte 
kulturinstitusjonane. 
 

6. Hordaland fylkeskommune ber om at det vert utgreidd overføring av fleire oppgåver som ligg tett opp 
til oppgåvene som alt er føreslegne overførte, og oppgåver som krev samordning og elles er innanfor 
dei prinsipp ekspertutvalet har lagt til grunn. Forslag til fleire oppgåver er nemnt i det vedlagte 
høyringssvaret. 
 
Hordaland fylkeskommune er einig med ekspertutvalet at sjukehusorganiseringa skal utgreiast. Ein 
bør sjå på om styringa av sjukehusa kan knytast nærare til fylkeskommunane gjennom sterkare grad 
av folkevald styring. 
 

7. Hordaland fylkeskommune er einig med ekspertutvalet i at den beste måten å sørgja for ein 
heilskapleg handtering av oppgåver i barnevernet, er å overføra statleg oppgåveløysning på dette 
oppgåveområdet til fylkeskommunane. Ein sluttar seg ikkje til ekspertutvalets forslag om at Bufdir 
behaldast som fagdirektorat for barnevernet, men foreslår i staden at Bufdir vert gjort om til ein etat 
direkte under departementet. Dette er også noko som ein bør vurdera for andre direktorat. 
 

8. Hordaland fylkeskommune meiner at ansvaret for vassforvaltninga bør ligge i fylkeskommunen. 
 

9. Det bør vurderast å flytte ansvaret for landbruk, her under ansvar for veterinærtenester til 
fylkeskommunane. Også fylkesmannens ansvar for landbruk flyttast til fylkeskommunane. 
 

10. Oppgåver innan miljø som i dag ligg hos fylkesmannen flyttast til fylkeskommunane. 
 

11. Fylkeskommunen bør få større ansvar for planlegging av straumnettets infrastruktur på kraftlinjer som 
byggast på et regionalt nivå. 
 

12. Fylkesmannens oppgåver skal verte knytt til kontroll og tilsyn. 
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PS 100/18 Sal av eigedomane Austtun og Vesttun i Ulvik 

Forslag til vedtak 

 
1. Fylkesutvalet godkjenner sal av eigedomen Austtun i Ulvik med eit prisønske stort kr 1.500.000. 

Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod lik eller høgare enn 90 % av prisønske.  
 

2. Fylkesutvalet godkjenner sal av eigedomen Vesttun i Ulvik med eit prisønske stort kr 1.500.000. 
Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod lik eller høgare enn 90 % av prisønske. 

  
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet godkjenner sal av eigedomen Austtun i Ulvik med eit prisønske stort kr 1.500.000. 

Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod lik eller høgare enn 90 % av prisønske.  
 

2. Fylkesutvalet godkjenner sal av eigedomen Vesttun i Ulvik med eit prisønske stort kr 1.500.000. 
Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod lik eller høgare enn 90 % av prisønske. 

 

PS 101/18 Handlingsplan for innfartsparkering 2018 - 2029 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet vedtek Handlingsplan for innfartsparkering 2018-2029 og meiner at planen gir eit godt 

grunnlag for vidare utvikling av innfartsparkeringstilbodet. 
 

2. 
 
 
3. 

Fylkesutvalet meiner det er viktig at staten ved Jernbanedirektoratet/Bane NOR og Statens vegvesen 
også bidrar til ein offensiv utvikling av innfartsparkeringstilbodet på sine ansvarsområder. 
 
Fylkesutvalet legg til grunn at handlingsplanen for innfartsparkering vert følgt opp i arbeidet med 
rullering av investeringsprogrammet for fylkesvegnettet og handlingsprogrammet for Miljøløftet. 

  
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag:  

 
«Nytt punkt 4:  
Det skal ikke prioriteres innfartsparkeringer i sentersonene innenfor Bergen kommune, bortsett fra ved 
Arna stasjon.»  

 
Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag:  

 
«Saka vert utsett til neste møte.»  
Det var 14 representantar til stades.  

 
Røysting (forslaget om utsetjing)  
 
Askeland sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet  
 
Saka vert utsett til neste møte. 
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Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
I møte 07.02.2017 utsette utval for miljø og samferdsel saka til neste møte. Saka vart difor ikkje behandla av 
fylkesutvalet. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 14.03.2018  
 
Det var 14 representantar til stades. 
 
Stein Inge Ryssdal (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Saken utsettes til neste møte for å få tid til å debattere saken forsvarlig.» 
 
Røysting (forslaget om utsetjing) 
 
Ryssdal sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Saken utsettes til neste møte for å få tid til å debattere saken forsvarlig. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 11.04.2018  
 
Saka var utsett i utval for miljø og samferdsel, og vart difor ikkje behandla i fylkesutvalet. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 18.04.2018  
 
Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, A, Sp, KrF, V, MDG, Frp og H slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 4:  
 
Innfartsparkering skal liggje ved kollektivakse med god frekvens langs stamlinene, med ei god 
tilpassing til Skyss sin rutestruktur. Det er stort press på sentersonene i Bergen, og 
parkeringsplassar i sentersonene er ofte dyre parkeringsplassar. I første omgang vil ein prioritere 
innfartsparkeringsplassar i Arna. Innfartsparkering i Åsane må styrkast, men ein bør unngå 
innfartsparkeringsplassar i sentersona i Åsane, og andre sentersoner i Bergen.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Hammer sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet vedtek Handlingsplan for innfartsparkering 2018-2029 og meiner at planen gir eit godt 

grunnlag for vidare utvikling av innfartsparkeringstilbodet. 
 

2. Fylkesutvalet meiner det er viktig at staten ved Jernbanedirektoratet/Bane NOR og Statens vegvesen 
også bidrar til ein offensiv utvikling av innfartsparkeringstilbodet på sine ansvarsområder. 
 

3. Fylkesutvalet legg til grunn at handlingsplanen for innfartsparkering vert følgt opp i arbeidet med 
rullering av investeringsprogrammet for fylkesvegnettet og handlingsprogrammet for Miljøløftet. 
 

4. Innfartsparkering skal liggje ved kollektivakse med god frekvens langs stamlinene, med ei god 
tilpassing til Skyss sin rutestruktur. Det er stort press på sentersonene i Bergen, og parkeringsplassar i 
sentersonene er ofte dyre parkeringsplassar. I første omgang vil ein prioritere 
innfartsparkeringsplassar i Arna. Innfartsparkering i Åsane må styrkast, men ein bør unngå 
innfartsparkeringsplassar i sentersona i Åsane, og andre sentersoner i Bergen. 
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Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Roald Stenseide, Frp, sette fram slikt forslag: 
 

«Endring: 
 
Punkt 3 
Utgår: 
«…og handlingsplan for miljøløftet.» 

 
Mona Røsvik Strømme, H, sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Punkt 4 
Innfartsparkering skal ligge ved kollektivakse med god frekvens langs stamlinjene.  
 
I første omgang vil en prioritere innfartsparkering i Arna og Åsane.» 

 
Tom Sverre Tomren, MDG, sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Fylkesutvalget ber om at det etablere gratis innfartsparkering I Arna med kapasitet til å ta unna det 
forventede økte parkeringsbehovet som vil komme med åpningen av to spor på jernbanen.» 

 
Røysting 
 
Innstillinga punkt 1 og 2 vart samrøystes vedteken. 
Innstillinga punkt 3 med Stenseide sitt forslag fekk 2 røyster (Frp) og fall. 
Innstillinga punkt 3 vart vedteken mot 2 røyster (Frp). 
Strømme sitt forslag fekk 5 røyster (H/Frp) og fall. 
Innstillinga punkt 4 fekk 10 røyster (A/Sp/KrF/SV/MDG/V) og vart vedteken. 
Tomren sitt forslag fekk 1 røyst (MDG) og fall. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet vedtek Handlingsplan for innfartsparkering 2018-2029 og meiner at planen gir eit godt 

grunnlag for vidare utvikling av innfartsparkeringstilbodet. 
 

2. Fylkesutvalet meiner det er viktig at staten ved Jernbanedirektoratet/Bane NOR og Statens vegvesen 
også bidrar til ein offensiv utvikling av innfartsparkeringstilbodet på sine ansvarsområder. 
 

3. Fylkesutvalet legg til grunn at handlingsplanen for innfartsparkering vert følgt opp i arbeidet med 
rullering av investeringsprogrammet for fylkesvegnettet og handlingsprogrammet for Miljøløftet. 
 

4. Innfartsparkering skal liggje ved kollektivakse med god frekvens langs stamlinene, med ei god 
tilpassing til Skyss sin rutestruktur. Det er stort press på sentersonene i Bergen, og parkeringsplassar i 
sentersonene er ofte dyre parkeringsplassar. I første omgang vil ein prioritere 
innfartsparkeringsplassar i Arna. Innfartsparkering i Åsane må styrkast, men ein bør unngå 
innfartsparkeringsplassar i sentersona i Åsane, og andre sentersoner i Bergen. 

 

PS 102/18 Vegvisningsskilt og nye vegnummer for fylkesvegane i Hordaland 

Forslag til innstilling 

 
1. Fylkesutvalet sluttar seg til prinsippet om vegnummerering og framtidig vegvisning på fylkesvegnettet 

slik det går fram av Statens vegvesen sitt notat. 
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2. Fylkesutvalet ber om at den overordna fylkesvegen mellom Granvin – Trengereid framleis skal ha 

status som fylkesveg 7. 
  

3. Fylkesutvalet ber om at det vert arbeidd vidare med forsterka, digital vegvisning retning vestover for å 
sikre best mogleg fordeling av køyretøy på ferjesambanda Jondal – Tørvikbygd og Årsnes – 
Gjermundshamn.  

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 14.03.2018  
 
Synnøve Solbakken (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 4: 
 
Fylkesutvalet krev at fylkesveg 48 vert skilta til Bergen tilsvarande fylkesveg 49.» 
 

Gustav Bahus (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett til neste møte. 
 
Utval for miljø og samferdsel ber om at Statens vegvesen kjem og gjev ei utgreiing og kan svara på 
eventuelle spørsmål. 
 
Utval for miljø og samferdsel oppmodar óg fylkesutvalet til å utsetja saka i sitt møte.» 

 
Røysting (forslaget om utsetjing) 
 
Bahus sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Saka vert utsett til neste møte. 
 
Utval for miljø og samferdsel ber om at Statens vegvesen kjem og gjer ei utgreiing og kan svara på eventuelle 
spørsmål. 
 
Utval for miljø og samferdsel oppmodar óg fylkesutvalet til å utsetja saka i sitt møte 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 11.04.2018  
 
Saka var utsett i utval for miljø og samferdsel, og vart difor ikkje behandla i fylkesutvalet. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 18.04.2018  
 
Stein Inge Ryssdal (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 4:  
 
Fylkesutvalet ber om at fylkesveg 48 vert skilta som rute mellom Bergen og Odda.» 
 

Gustav Bahus (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 5:  
 
Fylkesutvalet ber om at det vert sett større fokus på digitale løysingar som elektroniske skilt / 
opplysningstavler. Arbeidet må og retta seg mot utanlandske brukarar med omsyn til språk osb. Det 
må også vektleggjast at ein er utoverretta mot GPS-leverandørar og brukarar.» 
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Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring punkt 2:  
 
Trengereid vert erstatta av Norheimsund.» 

 
Atle Kvåle (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ til punkt 3:  
 

«Fylkesutvalet ber om at det vert arbeidd vidare med forsterka, digital vegvisning for å sikre best 
mogleg fordeling av køyretøy på ferjesambanda Jondal – Tørvikbygd og Årsnes – 
Gjermundshamn.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Askeland sitt forslag punkt 2 fekk 9 røyster (Sp, V, KrF, A, SV) og vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet 
mot 6 røyster for fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2. 
Kvåle sitt forslag punkt 3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot ingen røyster for 
fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3. 
Ryssdal sitt forslag punkt 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Bahus sitt forslag punkt 5 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet sluttar seg til prinsippet om vegnummerering og framtidig vegvisning på fylkesvegnettet 

slik det går fram av Statens vegvesen sitt notat. 
  

2. Fylkesutvalet ber om at den overordna fylkesvegen mellom Granvin - Norheimsund framleis skal ha 
status som fylkesveg 7. 
  

3. Fylkesutvalet ber om at det vert arbeidd vidare med forsterka, digital vegvisning for å sikre best 
mogleg fordeling av køyretøy på ferjesambanda Jondal - Tørvikbygd og Årsnes - Gjermundshamn.  
 

4. Fylkesutvalet ber om at fylkesveg 48 vert skilta som rute mellom Bergen og Odda. 
 

5. Fylkesutvalet ber om at det vert sett større fokus på digitale løysingar som elektroniske skilt / 
opplysningstavler. Arbeidet må og retta seg mot utanlandske brukarar med omsyn til språk osb. Det 
må også vektleggjast at ein er utoverretta mot GPS-leverandørar og brukarar. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet sluttar seg til prinsippet om vegnummerering og framtidig vegvisning på fylkesvegnettet 

slik det går fram av Statens vegvesen sitt notat. 
  

2. Fylkesutvalet ber om at den overordna fylkesvegen mellom Granvin - Norheimsund framleis skal ha 
status som fylkesveg 7. 
  

3. Fylkesutvalet ber om at det vert arbeidd vidare med forsterka, digital vegvisning for å sikre best 
mogleg fordeling av køyretøy på ferjesambanda Jondal - Tørvikbygd og Årsnes - Gjermundshamn.  

4. Fylkesutvalet ber om at fylkesveg 48 vert skilta som rute mellom Bergen og Odda. 
 

5. Fylkesutvalet ber om at det vert sett større fokus på digitale løysingar som elektroniske skilt / 
opplysningstavler. Arbeidet må og retta seg mot utanlandske brukarar med omsyn til språk osb. Det 
må også vektleggjast at ein er utoverretta mot GPS-leverandørar og brukarar. 
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PS 103/18 Justering av tilbodsstruktur ved dei vidaregåande skulane, skuleåret 
2018/2019 

Forslag til innstilling 

1. Følgjande utdanningsprogram/programområde blir lagt ned frå skuleåret 2018/19 
 
Skule Utdanningsprogram/programområde 
Fitjar vidaregåande skule Vg2 Interiør og utstillingsdesign 
Stord vidaregåande skule Vg1 Elektrofag m/studiekompetanse 
Stord vidaregåande skule Vg2 Medium og kommunikasjon 
Kvinnherad vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 
Odda vidaregåande skule Vg1 Bygg- og anleggsteknikk 
Kvam vidaregåande skule Vg2 Industriteknologi 
Voss gymnas Vg2 Blomsterdekoratør 
Voss gymnas Vg2 Kunst, Design og Arkitektur 
Fusa vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 
Askøy videregående skole Vg2 Data og elektronikk 
Austevoll vidaregåande skule Vg1 Studiespesialiserande utdanningsprogram 
Laksevåg videregående skole Vg2 Industriteknologi 
Åsane videregående skole Vg2 Industriteknologi 
Årstad videregående skole Vg2 Laboratoriefag 
Austrheim vidaregåande skule Vg1 Elektrofag 
Austrheim vidaregåande skule Vg2 Automatisering 
Austrheim vidaregåande skule Vg3 Automatisering 
Austrheim vidaregåande skule Vg1 Restaurant og matfag 

        
 
2.  Kvam vidaregåande skule får oppretta ein klasse innføringskurs for minoritetsspråklege elevar. 
Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 17.04.2018  
 
Elisabeth Refvik sette fram slikt forslag på vegne av LO: 
 

«Yrkesopplæringsnemnda tilslutter seg i hovedsak rådmannens innstilling, men er sterkt kritisk til sein 
saksbehandling. Yrkesopplæringsnemnda ber om at arbeidet med å dimensjonere vgs starter på et 
tidligere tidspunkt, slik at saken kan sikres forsvalig behandling av yrkesopplæringsnemnda før den 
går videre til utvalget. Yrkesopplæringsnemnda vil i det samme igjen be om at i fremtidige saker, 
legges det frem oversikt over tilgjengelige læreplasser, slik at det og kan vurderes om det er grunnlag 
for opprettelse av ny søkbare linjer.» 

 
Røysting 
 
Refvik sitt forslag vart vedteke mot 1 røyst (FRP) 
 
Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda 
 
Yrkesopplæringsnemnda tilslutter seg i hovedsak rådmannens innstilling, men er sterkt kritisk til sein 
saksbehandling. Yrkesopplæringsnemnda ber om at arbeidet med å dimensjonere vgs starter på et tidligere 
tidspunkt, slik at saken kan sikres forsvalig behandling av yrkesopplæringsnemnda før den går videre til 
utvalget. Yrkesopplæringsnemnda vil i det samme igjen be om at i fremtidige saker, legges det frem oversikt 
over tilgjengelige læreplasser, slik at det og kan vurderes om det er grunnlag for opprettelse av ny søkbare 
linjer. 



18 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 17.04.2018  
 
Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag på vegner av FL MDG, H, FRP og R: 
 

«Nytt punkt 1: 
 
Som fylkesrådmannens si innstilling, men følgjande to setningar skal takast ut: 
 

         1. Austrheim vidaregåande skule Vg1 Restaurant og matfag 
2. Austevoll vidaregåande skule Vg1 Studiespesialiserande utdanningsprogram» 
 

Jeanette Syversen (R) sette på vegner av R fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Bygg og anleggsteknikk ved Odda Vg1 vert vurdert fram mot fylkesutvalet, førstkommande. For å 
belyse saka sitt grunnlag ytterlegare.»  

 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag på vegne av alle partia: 
 

«Ber om at fylkesrådmannen sikrar at Yrkesopplæringsnemnda får tilstrekkeleg tid til å behandle sak 
om justering av tilbodsstruktur, blant anna ved å tilpasse den politiske møteplanen.»  

 
John Helge Gullaksen (H) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Innspill sendt pr. e-post 16/4-18 fra rektor ved Austrheim Vg skule samt innspill fra ordførar i 
Austrheim om «ny modell». Utvalget ber om løypemelding mht. hvordan denne modellen tas i bruk.»  

 
Røysting 
 
Tomren sitt forslag punkt 1 fekk 8 røyster (MDG, V, H, Frp og R) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
Tomren sitt forslag punkt 2 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Syversen sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren. 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Følgjande utdanningsprogram/programområde blir lagt ned frå skuleåret 2018/19 

 
Skule Utdanningsprogram/programområde 
Fitjar vidaregåande skule Vg2 Interiør og utstillingsdesign 
Stord vidaregåande skule Vg1 Elektrofag m/studiekompetanse 
Stord vidaregåande skule Vg2 Medium og kommunikasjon 
Kvinnherad vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 
Odda vidaregåande skule Vg1 Bygg- og anleggsteknikk 
Kvam vidaregåande skule Vg2 Industriteknologi 
Voss gymnas Vg2 Blomsterdekoratør 
Voss gymnas Vg2 Kunst, Design og Arkitektur 
Fusa vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 
Askøy videregående skole Vg2 Data og elektronikk 
Laksevåg videregående skole Vg2 Industriteknologi 
Åsane videregående skole Vg2 Industriteknologi 
Årstad videregående skole Vg2 Laboratoriefag 
Austrheim vidaregåande skule Vg1 Elektrofag 
Austrheim vidaregåande skule Vg2 Automatisering 
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Austrheim vidaregåande skule Vg3 Automatisering 
2. Kvam vidaregåande skule får oppretta ein klasse innføringskurs for minoritetsspråklege elevar. 

 
3. Ber om at fylkesrådmannen sikrar at Yrkesopplæringsnemnda får tilstrekkeleg tid til å behandle sak 

om justering av tilbodsstruktur, blant anna ved å tilpasse den politiske møteplanen. 
 
Protokollmerknad frå H 
Innspill sendt pr. e-post 16/4-18 fra rektor ved Austrheim Vg skule samt innspel fra ordførar i Austrheim om 
«ny modell». Utvalget ber om ei løypemelding mht. hvordan denne modellen tas i bruk. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Pål Kårbø, KrF, sette på vegner av A, KrF, Sp og SV fram slikt forslag: 
 

«Endring: 
 
Dersom endeleg søkjartal per 5. juni syner ei oppfyllingsgrad på  80-85 %, dvs 12 elevar vert 
følgjande klassar ikkje lagt ned: 
 

Austevoll vgs   VG 1 Studiespesialiserande utdanningsprogram, også 12 elevar 
Austrheim vgs  VG 1 Restaurant og matfag 
Årstad vgs       VG 2 Laboratoriefag 
Odda vgs        VG1 Bygg og anleggsteknikk» 

 
Røysting 
 
Innstillinga punkt 1 fekk 7 røyster (H/Frp/V/MDG) og fall. 
Innstillinga punkt 1 med Kårbø sitt forslag vart samrøystes vedteken. 
Innstillinga punkt 2 og 3 vart samrøystes vedtekne. 
 
Vedtak 
 
1. Følgjande utdanningsprogram/programområde blir lagt ned frå skuleåret 2018/19 

 
Skule Utdanningsprogram/programområde 
Fitjar vidaregåande skule Vg2 Interiør og utstillingsdesign 
Stord vidaregåande skule Vg1 Elektrofag m/studiekompetanse 
Stord vidaregåande skule Vg2 Medium og kommunikasjon 
Kvinnherad vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 
Odda vidaregåande skule Vg1 Bygg- og anleggsteknikk 
Kvam vidaregåande skule Vg2 Industriteknologi 
Voss gymnas Vg2 Blomsterdekoratør 
Voss gymnas Vg2 Kunst, Design og Arkitektur 
Fusa vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 
Askøy videregående skole Vg2 Data og elektronikk 
Laksevåg videregående skole Vg2 Industriteknologi 
Åsane videregående skole Vg2 Industriteknologi 
Årstad videregående skole Vg2 Laboratoriefag 
Austrheim vidaregåande skule Vg1 Elektrofag 
Austrheim vidaregåande skule Vg2 Automatisering 
Austrheim vidaregåande skule Vg3 Automatisering 

 
Dersom endeleg søkjartal per 5. juni syner ei oppfyllingsgrad på  80-85 %, dvs. 12 elevar vert følgjande 
klassar ikkje lagt ned: 
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Austevoll vgs   VG 1 Studiespesialiserande utdanningsprogram, også 12 elevar 
Austrheim vgs  VG 1 Restaurant og matfag 
Årstad vgs       VG 2 Laboratoriefag 
Odda vgs        VG1 Bygg og anleggsteknikk» 
  

2. Kvam vidaregåande skule får oppretta ein klasse innføringskurs for minoritetsspråklege elevar. 
 

3. Ber om at fylkesrådmannen sikrar at Yrkesopplæringsnemnda får tilstrekkeleg tid til å behandle sak om 
justering av tilbodsstruktur, blant anna ved å tilpasse den politiske møteplanen. 

 

PS 104/18 Fråfall og oppfølging - tiltak 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet tek saka til orientering. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 17.04.2018  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
 
Fylkesutvalet tek saka til orientering. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 17.04.2018  
 
Emil Gadolin (A) sette på vegner av alle partia fram slikt forslag: 
 

«Tilleggspunkt: 
 
Ber om at fylkesrådmannen kjem tilbake med forslag til tiltak for å sikre at ein får kontakt med dei 
elevane ein idag tar med, men av ulike årsaker ikkje når fram til. Eventuelle konsekvensar for 
kapasiteten til Oppfølgingstenesta og meirbehov skal og sannsynleggjerast.» 
 

Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet tek saka til orientering. 
 
Ber om at fylkesrådmannen kjem tilbake med forslag til tiltak for å sikre at ein får kontakt med dei elevane ein i 
dag tar med, men av ulike årsaker ikkje når fram til. Eventuelle konsekvensar for kapasiteten til 
Oppfølgingstenesta og meirbehov skal og sannsynleggjerast. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet tek saka til orientering. 
 
Ber om at fylkesrådmannen kjem tilbake med forslag til tiltak for å sikre at ein får kontakt med dei elevane ein i 
dag tar med, men av ulike årsaker ikkje når fram til. Eventuelle konsekvensar for kapasiteten til 
Oppfølgingstenesta og meirbehov skal og sannsynleggjerast. 
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PS 105/18 Museumsreforma i Hordaland - dei konsoliderte musea - offentlege 
kommunale tilskot - fordeling stat, fylke, kommune 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet meiner dei statlege tilskota til dei konsoliderte musea i Hordaland må aukast minst 

tilsvarande snittet for resten av landet. Fylkesutvalet ber administrasjonen legge til rette for dialog 
med staten om medansvar og framtidig finansieringsmodell. 
 

2. Fylkesutvalet ber om at administrasjonen, i samarbeid med museumsleiarane, utarbeide statistikk/tal 
som grunnlag for vidare dialog med kommunane/regionråda om utvikling av kommunale 
museumsstrategiar. 
 

3. Som eit tillegg til gjeldande retningsliner for tilskotsordninga Museumsløft, vedtek Fylkesutvalet at det 
for «Museumsløft 2018» vert opna opp for å gje støtte til tiltak som kan styrka samhandlinga mellom 
musea, kommunane og det frivillige. 
 

4. Fylkesutvalet ber om at det i samband med regionreforma vert utvikla strategiar som skal danne 
grunnlag for ein ny museumspolitikk. 

 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 24.04.2018  
 
May Eva Sandvik (H) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho er møtande vara til styret for Sunnhordland 
museum og Kari Foseid Aakre (A) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho er medlem i styret for Stiftinga 
Museumssenteret i Hordaland. Sandvik og Aakre gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om de var 
inhabile. Utval for kultur, idrett og regional utvikling vedtok samrøystes at May Eva Sandvik og Kari Foseid 
Aakre ikkje var inhabile. 
 
Røysting  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet meiner dei statlege tilskota til dei konsoliderte musea i Hordaland må aukast minst 

tilsvarande snittet for resten av landet. Fylkesutvalet ber administrasjonen legge til rette for dialog 
med staten om medansvar og framtidig finansieringsmodell. 
 

2. Fylkesutvalet ber om at administrasjonen, i samarbeid med museumsleiarane, utarbeide statistikk/tal 
som grunnlag for vidare dialog med kommunane/regionråda om utvikling av kommunale 
museumsstrategiar. 
 

3. Som eit tillegg til gjeldande retningsliner for tilskotsordninga Museumsløft, vedtek Fylkesutvalet at det 
for «Museumsløft 2018» vert opna opp for å gje støtte til tiltak som kan styrka samhandlinga mellom 
musea, kommunane og det frivillige. 
 

4. Fylkesutvalet ber om at det i samband med regionreforma vert utvikla strategiar som skal danne 
grunnlag for ein ny museumspolitikk. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Følgjande representantar stilte spørsmål om dei var inhabile: 
 

 Nils Marton Aadland, er styreleiar i Museumssenteret i Hordaland 
 Aud Karin Oen, er styremedlem i Museum Vest 
 Benthe Bondhus, er styremedlem i Baroniet i Rosendal 

 
Aadland, Oen og Bondhus gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om dei var inhabile. Fylkesutvalet vedtok 
samrøystes at Aadland, Oen og Bondhus var inhabile etter forvaltningslova § 6, 1. ledd e). 
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Aadland, Oen og Bondhus gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 12 representantar til stades. 
 
Anne-Beth Njærheim, V, sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt punkt 5 
Fylkesutvalet har mål om at fleire av musea velger å konsolidere seg, ikkje berre etter 
nærleiksprinsippet men og konsolidering på fagleg grunnlag.» 

 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
Njærheim sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet meiner dei statlege tilskota til dei konsoliderte musea i Hordaland må aukast minst 

tilsvarande snittet for resten av landet. Fylkesutvalet ber administrasjonen legge til rette for dialog 
med staten om medansvar og framtidig finansieringsmodell. 
 

2. Fylkesutvalet ber om at administrasjonen, i samarbeid med museumsleiarane, utarbeide statistikk/tal 
som grunnlag for vidare dialog med kommunane/regionråda om utvikling av kommunale 
museumsstrategiar. 
 

3. Som eit tillegg til gjeldande retningsliner for tilskotsordninga Museumsløft, vedtek Fylkesutvalet at det 
for «Museumsløft 2018» vert opna opp for å gje støtte til tiltak som kan styrka samhandlinga mellom 
musea, kommunane og det frivillige. 
 

4. Fylkesutvalet ber om at det i samband med regionreforma vert utvikla strategiar som skal danne 
grunnlag for ein ny museumspolitikk. 
 

5. Fylkesutvalet har mål om at fleire av musea velger å konsolidere seg, ikkje berre etter 
nærleiksprinsippet men og konsolidering på fagleg grunnlag. 
 

PS 106/18 Sal av ubebygd areal - Osterøy vidaregåande skule 

Forslag til vedtak 
 
1. Fylkesutvalet godkjenner at arealet vert selt til utbyggjar på vilkåra som går fram av vedlagt 

kjøpekontrakt. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å underteikne på kjøpekontrakten. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet godkjenner at arealet vert selt til utbyggjar på vilkåra som går fram av vedlagt 

kjøpekontrakt. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å underteikne på kjøpekontrakten. 
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PS 107/18 Sandsli videregående skole - leie av idrettshall - avtaleforlengelse 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet godkjenner vedlagte avtale mellom Hordaland fylkeskommune og Sandslihaugen Eiendom AS 
som gjeld leige av Sandsli Sportssenter. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet godkjenner vedlagte avtale mellom Hordaland fylkeskommune og Sandslihaugen Eiendom AS 
som gjeld leige av Sandsli Sportssenter. 
 

PS 108/18 Arrangementstilskot Trond Mohn games og U-23 EM friidrett 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet løyver kr 500.000 til gjennomføringa av Trond Mohn Games 22. august 2018 
 
Tilskot vert tildelt frå Fylkesutvalet sin tilleggsløyvingskonto. For 2018 er denne på kr 1 754 000,-. 
Budsjettet vert endra slik: 
10.720.200.00.14900 går ned med kr 500 000,-. 10.400.410.00.14700 aukar med kr 500 000,-. 
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 24.04.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet løyver kr 500.000 til gjennomføringa av Trond Mohn Games 22. august 2018 
 
Tilskot vert tildelt frå fylkesutvalet sin tilleggsløyvingskonto. For 2018 er denne på kr 1 754 000,-. 
 
Budsjettet vert endra slik: 
10.720.200.00.14900 går ned med kr 500 000,-. 10.400.410.00.14700 aukar med kr 500 000,-. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Røysting 
 
Innstillinga vart vedteke mot 1 røyst (MDG). 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet løyver kr 500.000 til gjennomføringa av Trond Mohn Games 22. august 2018 
 
Tilskot vert tildelt frå fylkesutvalet sin tilleggsløyvingskonto. For 2018 er denne på kr 1 754 000,-. 
 
Budsjettet vert endra slik: 
10.720.200.00.14900 går ned med kr 500 000,-. 10.400.410.00.14700 aukar med kr 500 000,-. 
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PS 109/18 Arrangementstilskot U-23 EM 

Forslag til innstilling 
 

1. Fylkesutvalet stiller seg positiv til at Norges friidrettsforbund skal arrangere U-23 EM i friidrett i Bergen 
i 2021.  

2.  
3. Økonomisk stønad til arrangementet vert å kome attende til i handsaminga av budsjettet i fylkestinget 

i desember 2020.  
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 24.04.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet stiller seg positiv til at Norges friidrettsforbund skal arrangere U-23 EM i friidrett i Bergen i 

2021. 
 

2. Økonomisk stønad til arrangementet vert å kome attende til i handsaminga av budsjettet i fylkestinget i 
desember 2020. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet stiller seg positiv til at Norges friidrettsforbund skal arrangere U-23 EM i friidrett i Bergen i 

2021. 
 

2. Økonomisk stønad til arrangementet vert å kome attende til i handsaminga av budsjettet i fylkestinget i 
desember 2020. 

 

PS 110/18 Rehabilitering/ombygging/ mindre tilbygg i skulesektoren 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet godkjenner mindre ombygging ved Årstad vgs. med ei kostnadsramme på 0,45 million 

kroner som vert løyvd frå inneverande års løyving til rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i 
skulesektoren. 
 

2. Det vert gjort følgjande endringar i budsjettet for 2018 
 

          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 639.020.00 02320 02168 Årstad vgs – ombygging 450 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  450 000 
          450 000  450 000 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 17.04.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
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Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet godkjenner mindre ombygging ved Årstad vgs. med ei kostnadsramme på 0,45 million 

kroner som vert løyvd frå inneverande års løyving til rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i 
skulesektoren. 
 

2. Det vert gjort følgjande endringar i budsjettet for 2018 
 

          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 639.020.00 02320 02168 Årstad vgs – ombygging 450 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  450 000 
          450 000  450 000 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet godkjenner mindre ombygging ved Årstad vgs. med ei kostnadsramme på 0,45 million 

kroner som vert løyvd frå inneverande års løyving til rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i 
skulesektoren. 
 

2. Det vert gjort følgjande endringar i budsjettet for 2018 
 

          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 639.020.00 02320 02168 Årstad vgs – ombygging 450 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  450 000 
          450 000  450 000 

 

PS 111/18 Årsmelding for klagenemnda - 2017 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek Årsmelding 2017 for klagenemnda til orientering. 
 
Saksprotokoll i klagenemnda - 10.04.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget tek Årsmelding 2017 for klagenemnda til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek Årsmelding 2017 for klagenemnda til orientering. 
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PS 112/18 Omdisponering av midlar til hydrogenfyllestasjon 

Forslag til vedtak 
 
1. Fylkesutvalet omdisponerer avsette midlar til hydrogenfyllestasjon, kr. 4 millionar, til følgande 

prosjekt: 
 
Hydrogen:  
1.1 Utlysing av tilskot til kjøp av hydrogenbilar                             kr.  200 000 
1.2 Støtte til utviklingsprosjekt i kommunar                             kr.  400 000 
 
 
 
Andre miljø- og klimatiltak:   
1.3 Solceller på tak, Arna VGS                                                   kr. 2 200 000 
1.4 Støtte til frivillige organisasjonar                                      kr.    200 000 
1.5 Tømmerkai i Granvin                                                   kr. 1 000 000 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.05.2018  
 
Helge Nævdal, A, stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er medlem i styringsgruppa i Kystskogbruket. 
Nævdal gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var inhabil. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at 
Helge Nævdal ikkje var inhabil. 

 
Helge Nævdal tiltredde saksbehandlinga. 
 
Tom Sverre Tomren, MDG, sette fram slikt forslag: 
 

«Endre følgende summer: 
 

1.2 Støtte til utviklingsprosjekt i kommunar kr. 400 000  
1.4 Støtte til frivellige organisasjoner kr. 500 000 
1.5 Tømmerkai Granvin kr. 700 000» 

 
Røysting 
 
Tomren sitt forslag fekk 1 røyst (MDG) og fall. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet omdisponerer avsette midlar til hydrogenfyllestasjon, kr. 4 millionar, til følgande 

prosjekt: 
  

 Hydrogen:   
 1.1 Utlysing av tilskot til kjøp av hydrogenbilar   kr.   200 000 
 1.2 Støtte til utviklingsprosjekt i kommunar kr.   400 000 
   
 Andre miljø- og klimatiltak:  
 1.3 Solceller på tak, Arna VGS kr. 2 200 000 
 1.4 Støtte til frivillige organisasjonar kr.    200 000 
 1.5 Tømmerkai i Granvin kr. 1 000 000 

 


